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ΘΕΜΑ: «Παράνομη καταστροφική αλιεία από τουρκικές μηχανότρατες στα ελληνικά 

χωρικά ύδατα» 
 
 
Κύριοι, κύριοι Υπουργοί, 
 
Όπως πληροφορηθήκαμε από δημοσιευμένο άρθρο στην εφημερίδα «ΤΟ ΠΟΝΤΙΚΙ», της  
26/5/2021, συνεχείς παράνομες μαζικές εισόδους από τουρκικά αλιευτικά σκάφη 
(μηχανότρατες) έχει καταγγείλει, κατ’ επανάληψη, πρόσφατα, το Ινστιτούτο Θαλάσσιας 
Προστασίας «Αρχιπέλαγος», το οποίο σημειώνει, πως «αγέλες» τέτοιων σκαφών 
αποπλέουν από τις τουρκικές ακτές, διεισδύοντας παράνομα στα ελληνικά νερά, ακόμα 
και σε απόσταση 100 μέτρων από τις ακτές των νησιών του ανατολικού Αιγαίου, όπως η 
Σάμος, το Αγαθονήσι, οι Λειψοί, η Λέρος και η Κάλυμνος. Στο ως άνω άρθρο αναφέρεται  
ότι, στις 20 του τρέχοντα μήνα, ένα από τα σκάφη του Ινστιτούτου «Αρχιπέλαγος», το 
οποίο, παράλληλα με την ερευνητική του δράση στο νερά της περιοχής, καταγράφει, επί 
χρόνια, περιστατικά καταστροφικής αλιείας απ' όπου και αν αυτή προέρχεται, εντόπισε 6 
τουρκικές μηχανότρατες που αλίευαν κοντά στις ακτές της Λέρου. Αξιοσημείωτο, 
σύμφωνα με το Ινστιτούτο, είναι, όπως καταγράφει το άρθρο, ότι ορισμένα από τα 
τουρκικά αλιευτικά είχαν αλλάξει τη σημαία τους εν πλω και έπλεαν, όχι υπό τουρκική, 
αλλά υπό ελληνική σημαία. Συμπληρώνεται, δε, στα γραφόμενα του άνω άρθρου ότι, «ως 
είθισται», οι ερευνητές του «Αρχιπελάγους» ενημέρωσαν την αρμόδια Λιμενική Αρχή και 
έλαβαν ως απάντηση το ότι: «υπάρχει αδυναμία παρέμβασης και ότι απλώς θα 
ειδοποιηθούν οι ανώτερες Αρχές»... 
 
Εντυπωσιακό θεωρεί ο παραπάνω αρθρογράφος το γεγονός ότι, οι ανωτέρω τουρκικές 
μηχανότρατες, παρ’ ότι έφυγαν ομαδικά, όταν διαπίστωσαν την παρουσία των μελών του 
Ινστιτούτου για την καταγραφή του συμβάντος, κάποιες από αυτές κινήθηκαν απειλητικά 
εναντίον του άνω αναφερόμενου ελληνικού ερευνητικού σκάφους, ενώ, παρά λίγο 
αποφεύχθηκε σύγκρουση, εξ’ αιτίας επικίνδυνων χειρισμών μίας εκ των ανωτέρω 
τουρκικής μηχανότρατας. Καταγράφεται, δε, δήλωση εκπροσώπων του πληρώματος του 
ως άνω σκάφους του Ινστιτούτου «Αρχιπέλαγος», πως η παραπάνω προκλητική 
συμπεριφορά των τουρκικών αλιευτικών αποδεικνύει την σιγουριά τους, σχετικά με την 
διαχρονική ολιγωρία της Ελληνικής Πολιτείας και την αδυναμία (απροθυμία;) των 
ελληνικών Λιμενικών Αρχών, ως προς την αντιμετώπιση τέτοιου είδους περιστατικών, 
που συμβαίνουν ολοένα και συχνότερα.  
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Μάλιστα, όπως συνεχίζει το άνω άρθρο, τα προαναφερθέντα περιστατικά είναι ιδιαιτέρως 
επικίνδυνα για τα εντός των ελληνικών θαλασσών θαλάσσια οικοσυστήματα, καθώς, στην 
ουσία τα καταστρέφουν, ξεριζώνοντας κάθε ικμάδα θαλάσσιας ζωής, πέραν του ότι 
παραβιάζονται,  καταφανώς, τα ελληνικά χωρικά ύδατα. Λέει, περεταίρω, το άνω άρθρο 
ότι για να καταλάβουμε το μέγεθος του προβλήματος, όπως το ανωτέρω Ινστιτούτο 
σημειώνει σε πρόσφατη ανακοίνωσή του, οι μηχανότρατες είναι αλιευτικά σκάφη 
βιομηχανικής κλίμακας. Καθώς ψαρεύουν, σέρνουν στον πυθμένα της θάλασσας έναν 
μεγάλο σάκο, που παραμένει ανοιχτός, με δύο μεγάλες σιδερένιες πόρτες, η καθεμία εκ 
των οποίων ζυγίζει περίπου έναν τόνο. Οι πόρτες, ο σάκος και οι βαριές αλυσίδες που 
σύρονται στον βυθό, παρασύρουν, αδιακρίτως, τα πάντα σε κάθε πέρασμά τους. Όλα, 
δε, αυτά, κατά το ανωτέρω άρθρο, συμβαίνουν σε περιοχές με μικρό βάθος, όπου 
σύμφωνα με την εθνική και ευρωπαϊκή νομοθεσία απαγορεύεται η αλιεία από τις 
ελληνικές μηχανότρατες. Παράλληλα, όπως κλείνει το ως άνω άρθρο, αυτή την χρονική 
περίοδο, απαγορεύεται στις ελληνικές μηχανότρατες να αλιεύουν εντός των ελληνικών 
χωρικών υδάτων. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 
1. Έχετε καλέσει σε ακρόαση τα αρμόδια στελέχη του ως άνω Ινστιτούτου 
«Αρχιπέλαγος» για το ως άνω συμβάν και έχετε φροντίσει για την λεπτομερή καταγραφή 
των όσων φέρεται να δηλώνουν επί τούτου τα στελέχη του άνω αναφερόμενου 
ακτοπλοϊκού σκάφους, του εν λόγω Ινστιτούτου, σύμφωνα με την δημοσίευση της 
παραπάνω αναφερόμενης εφημερίδας; Αν ναι, πως δικαιολογείται η απροθυμία 
δραστικής παρέμβασης και σύλληψης, είτε από τις αρμόδιες Λιμενικές Αρχές, είτε από το 
Πολεμικό Ναυτικό, των παραπάνω τούρκων αλιέων, που «εγκλημάτισαν» κατά των 
ελληνικών θαλάσσιων οικοσυστημάτων; 
 
2. Υπάρχει πάγια πολιτική κατεύθυνση ή οδηγία προς το Λιμενικό Σώμα ή προς το 
Πολεμικό Ναυτικό για επίδειξη απόλυτης ανοχής στην διείσδυση εντός των ελληνικών 
χωρικών υδάτων, είτε μεμονωμένων τουρκικών αλιευτικών σκαφών, είτε αντίστοιχων 
στολίσκων; Αν όχι, ποιες είναι οι γενικές Αρχές που διέπουν το επιχειρησιακό σχέδιο 
αποτροπής τέτοιων παρεισφρήσεων και γιατί δεν εφαρμόστηκαν στην περίπτωση της 
παρούσας; 
 
3. Προτίθεσθε, σε περίπτωση επανάληψης, στο εγγύς και απώτερο μέλλον, όμοιου με το 
παραπάνω συμβάντος, να συλλάβετε τους όποιους παράνομα εισελθόντες εντός των 
χωρικών υδάτων τούρκους αλιείς και να κατάσχετε τον εξοπλισμό και τα προϊόντα τους, 
προκειμένου να δοθεί ένα καθαρό μήνυμα στους γείτονες για το ότι οφείλουν να σέβονται 
τα εθνικά μας χερσαία και θαλάσσια σύνορα; 
 
 
Ο ερωτών Βουλευτής 
 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΒΔΕΛΑΣ 

 




